
Protokół nr 1/19 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w dniu 29 stycznia 2019 r. 

 

Pierwsze wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 

12:50. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista obecności Zał. 

Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1), 

4 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, Wójt Gminy – Pan Sylwester Jaworowski oraz Skarbnik Gminy – Pani 

Gabriela Mioduszewska. 

W posiedzeniu uczestniczyli: kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska, członek GKPiRPA 

Pani Anna Łubnicka oraz Prezes OSP w Kołakach Kościelnych Andrzej Misiewicz. 

 

Ad. 1)  Otwarcia pierwszego posiedzenia wspólnego Komisji  dokonała Przewodnicząca 

Rady Gminy Anna Kulesza, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

3.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

     a/  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019 – 2029, 

     b/  budżetu gminy na 2019 rok, 

     c/  niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2020 rok, 

     d/  wprowadzenia zmiany w statutach sołectw gminy Kołaki Kościelne, 

     e/ uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

     f/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  na 2019 rok, 

      g/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok, 

      h/ planu pracy Rady Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok. 

5.  Przygotowanie planu pracy Komisji  na 2019 r. 

6.  Sprawy różne. 

7.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Następnie radny Krzysztof Wasiulewski zapytał o fundusz sołecki, bo mamy na 2020, a na 

2019 rok 

Pan Wójt – fundusz sołecki uchwala się na następny rok, na 2019 rok był niewyodrębniony w 

tamtym roku. 

Następnie Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie porządku posiedzenia poprzez 

głosowanie: 

-za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Ad. 3)  W tym punkcie Przewodnicząca Rady poprosiła Komisje, aby dokonały wyboru 

przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji. 

Komisja Rewizyjna: 

Na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zaproponowano kandydaturę radnego Pana Leszka 

Gosk, który wyraził zgodę. Na Wiceprzewodniczącego Komisji zaproponowano Kandydaturę 



radnego Dariusza Tyborowskiego, który wyraził zgodę. Innych zgłoszeń nie było, więc 

zarządzono głosowanie: 

- za – 3 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Wasiulewski Krzysztof) 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został wybrany radny Pan Leszek Gosk a 

Wiceprzewodniczącym wybrano radnego Pana Dariusza Tyborowskiego. 

Komisja skarg, wniosków i petycji: 

Na Przewodniczącego komisji zaproponowano kandydaturę Pani Emilii Wiśniewskiej, która 

wyraziła zgodę, a na Wiceprzewodniczącego zaproponowano kandydaturę Pana Eugeniusza 

Krajewskiego, który wyraził zgodę. Innych zgłoszeń nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 3 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczącym Komisji skarg, wniosków i petycji została wybrana radna Emilia 

Wiśniewska a Wiceprzewodniczącym radny Pan Eugeniusz Krajewski. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego: 

Na przewodniczącego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego zaproponowano 

kandydaturę radnego Mariusza Konarzewskiego, który wyraził zgodę a na 

Wiceprzewodniczącego komisji kandydaturę radnego Pana Adama Gołaszewskiego, który 

wyraził zgodę. 

Innych zgłoszeń na przewodniczącego komisji nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 4 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodniczącym Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego wybrano radnego Pana 

Mariusza Konarzewskiego, a Wiceprzewodniczącym Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego wybrano radnego Pana Adama Gołaszewskiego. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych: 

Na przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych zaproponowano 

kandydaturę radnej Pani Jolanty Konopka, która wyraziła zgodę a na Wiceprzewodniczącego 

komisji zaproponowano kandydaturę radnego Janusza Podbielskiego, który nie wyraził 

zgody. Następnie zaproponowano kandydaturę radnego Piotra Dębka, który też nie wyraził 

zgody. Następnie zgłoszono kandydaturę radnego Pana Janusza Milewskiego, który wyraził 

zgodę. Innych zgłoszeń nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 3 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Piotr Dębek) 

Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych została wybrana Pani Jolanta 

Konopka a Wiceprzewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został 

wybrany Pan Janusz Milewski. 

Ad. 4a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019 – 2029 (Zał. Nr 3) i  

zmiany od chwili przedłożenia radnym WPF (autopoprawkę Zał. Nr 4) oraz opinię RIO w tej 

sprawie (Zał. Nr 5). 

Członkowie Komisji nie mieli innych pytań dotyczących Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2019 – 2029, w związku z tym poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

 



Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt WPF na 2019-2029 r. został zaopiniowany 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt WPF na 2019-2029 r. został zaopiniowany 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt WPF na 2019-2029 r. został zaopiniowany 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt WPF na 2019-2029 r. został zaopiniowany 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 4b) 

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały  w sprawie budżetu gminy na 2019 

rok (Zał. Nr 6) i autopoprawkę (Zał. Nr 7). Dodała, że projekt tego budżetu został pozytywnie 

zaopiniowany przez Regionalna Izbę Obrachunkowa w Białymstoku, na co jest uchwała RIO 

załączona (Zał. Nr 8).  

Członek Komisji Rewizyjnej Dariusz Tyborowski zapytał o sprawy alkoholowe – dlaczego 

jest różnica w planowanych dochodach w stosunku do wydatków? 

Skarbnik Gminy – jest to kwota zaoszczędzona z poprzednich lat, nie możemy wydać tej 

kwoty na inne cele, tylko na cele alkoholowe, dlatego wydatki są większe niż dochody. 

Następnie zapytał o różne dochody gospodarka mieszkaniowa – 25 tys. 

Skarbnik Gminy – są to czynsze z wynajmu naszych lokali użytkowych, wynajmu autobusu 

szkolnego, podział działek, za które ludzie nam zwracają. 

Następnie zapytał o wpływy z pozostałych odsetek. 

Skarbnik Gminy – są to odsetki na kontach rozrachunkowych oraz wpływa za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego i zwrot wydatków z tytułu zatrudnienia prezesa ZNP oraz 

zwroty z Urzędu Pracy. To jest taki projekt a później po wykonaniu budżetu będzie to 

szczegółowo opisane. 

Następnie członek Komisji Oświaty Piotr Dębek zapytał o dochody – administracja publiczna 

25 tys. zł 

Skarbnik Gminy – to jest to samo, co wcześniej mówiliśmy, a to jest główny punkt. 

Piotr Dębek – a co to jest zlecone 17,9 tys. 

Skarbnik Gminy – jest to dofinansowanie z ministerstwa, są to wpływy z różnych dochodów, 

jest to na prowadzenie USC. 

Następnie członek Komisji Finansów Adam Gołaszewski zapytał się czy będzie dotacja na 

drogi Gosie i Rębiszewo? 

Skarbnik Gminy – nie, to są środki własne zaplanowane, a o dotację będziemy się starać. 



Skarbnik Gminy – ten budżet to są najpierw dochody a potem wydatki i chcę powiedzieć, że 

utrzymujemy się z naszych subwencji i ze zleconych, naszych podatków lokalnych mamy ok. 

650 tys. Nie możemy wydawać więcej niż mamy, spłacamy w tym roku ponad 300 tys. 

kredytu i 70 tys. odsetek. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski zapytał, czy jest jakiś projekt remontu 

dróg dojazdowych do pól? 

Pan Wójt – na razie żaden projekt nie ruszył. 

Wasiulewski Krzysztof – jeżeli będzie to informację dostaniemy? 

Wójt – informacja jest ogólnodostępna, będą środki to będzie wprowadzone do budżetu. 

Wasiulewski Krzysztof – w dziale bezpieczeństwo publiczne, ochrona ppoż. mam pytanie, ile 

i na co, ile na szkolenia, ile na akcje i jak w przyszłości będą zatrudnieni kierowcy? 

Skarbnik Gminy – nie wiem ile na akcje, bo nie jestem w stanie określić… 

Wasiulewski Krzysztof – dlatego pytanie, bo jest ogólna kwota podana 11,5 tys.  

Pan Wójt – jest 15 zł za godzinę. 

Wasiulewski Krzysztof – byłem kilka razy w akcji i wiem, co to jest akcja i co to jest 

szkolenie, inna jest odpowiedzialność osoby biorącej udział w akcji a inna w szkoleniu. Czy 

nie można zrobić tak, że zwiększyć kwotę na akcje a zmniejszyć na szkolenie. 

Pan Wójt – popieram. Uważam to za słuszny wniosek i jest to dobra propozycja, żeby to 

uregulować uchwałą. 

Wasiulewski Krzysztof – a w kwestii zatrudnienia kierowców? 

Wójt Gminy – jest zawarta umowa trójstronna między gminą, PSP i OSP w Kołakach 

Kościelnych i w umowie jest napisane, co do kogo należy. Do Wójta należy finansowanie 

działań związanych z bezpieczeństwem i ratownictwem na terenie gminy, natomiast do OSP i 

tu pisze: zobowiązuje się każdorazowo zapewnić pełną obsadę samochodu pożarniczego. 

Także to nie jest moja sprawa, czy kierowcy będą czy nie będą, ja mogę się dogadywać w 

kwestii zatrudnienia i wysokości płac, ale ja nie będę szukał kierowców. To zadanie należy do 

straży pożarnej. 

Wasiulewski Krzysztof – no chyba nie do końca, bo zadanie bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona ppoż. jest to zadanie gminy, w tym przypadku wójta. 

Wójt – Pan nie zrozumiał tej umowy, którą czytałem przed chwilą. 

Wasiulewski Krzysztof – dobrze zrozumiałem, i z tego co jest mi wiadome to umowa na 

dzień dzisiejszy opiewa do kwietnia, a jeżeli nie będzie? 

Pan Wójt – jeżeli nie będzie kierowców, to jednostka nie będzie funkcjonowała, to zostanie 

wycofana z KSRG. Taka jest procedura. To jest Ochotnicza Straż Pożarna, którą założyli 

ochotnicy strażacy, spośród siebie wybrali kierowców, gmina pomaga. 

Wasiulewski Krzysztof – jest 26 tys. na osobowe zatrudnienie kierowców i mam pytanie, jak 

będzie w przyszłości, po tym 7 kwietnia. 

Pan Wójt – czekam na propozycję OSP i będziemy płacić takie stawki, jakie obowiązują w 

innych gminach naszego powiatu. 

Wasiulewski Krzysztof – zapytał, jaki jest stan zatrudnienia w poszczególnych jednostkach, 

urząd gminy, GOPS, Biblioteka, w rozbiciu na etaty, umowy zlecenie, umowy o dzieło? 

Pan Wójt – wniosek trzeba napisać o udzielenie informacji. 

Pani Skarbnik – 17 osób jest pracowników urzędu gminy, 3 konserwatorów, 3 sprzątaczki, 3 

umowy zlecenia. Co do OPS to może Pani kierownik. 

Kierownik OPS – w tej chwili zatrudnionych jest 7 osób, w tym jedna umowa po stażu. 

Członek komisji Adam Gołaszewski – zapytał odnośnie biblioteki, dotacji 109 tys. zł. – co to 

jest? 

Pani Skarbnik – wynagrodzenia pracowników, zakup książek, wszystko związane z obsługą 

biblioteki. 

Członek komisji Dariusz Tyborowski – Edukator, też kupa pieniędzy, dzieciaków przenieść. 



Skarbnik Gminy – jak macie państwo taką siłę to proszę próbować. Zaplanowane jest 400 tys. 

a wydatkowane 500 dlatego, że szkoła w Szczodruchach miała 2 uczniów w wadze 

największej, czyli największa niepełnosprawność, jest to ok. 60 tys. na ucznia. 

Członek komisji Dariusz Tyborowski – za te pieniądze można Rębiszewo zrobić. 

Skarbnik Gminy – nie możemy, dostaliśmy subwencję 399 tys. i dokładamy ponad 100 tys. 

do szkoły. Żeby te dzieci przeszły do Kołaki to subwencja byłaby w Kołakach. Jest to 500 tys. 

Wójt – tracimy te pieniądze, bo ta subwencja zostałaby w budżecie, koszty by się nie 

zwiększyły a subwencja trafiłaby do naszej szkoły. 

Skarbnik Gminy – będę wdzięczna, jeśli Państwo przekonacie rodziców, żeby oddali dzieci 

do szkoły w Kołakach. 

Członek komisji Milewski Ryszard – dokarmianie w szkole najważniejsze, płaca 

pracowników gminy i drogi publiczne we wsi, na te trzy punkty trzeba zwrócić uwagę. 

Przeczytałem w dokumentacji, że pracownicy gminy mają 1800 zł. 

Wójt – jak najbardziej jestem za tym, żeby płace pracownikom podnieść, tylko trzeba 

zabezpieczyć te pieniądze w budżecie, proszę uchwalić, ja wykonam. 

Skarbnik gminy – jeśli wskażecie dochody z których można przeznaczyć na to, to chętnie to 

zrobię. 

Radna Kulesza Anna – myślę, że mamy tak inteligentną Panią księgową, że sama znajdzie w 

paragrafach skąd przesunąć dla pracowników gminy. 

Wasiulewski Krzysztof – to jest faktycznie, jak Pan radny powiedział, że przy kwocie 2250 

brutto dla pracownika samorządowego…. 

Członek komisji Piotr Dębek – to co jest w uzasadnieniu budżetu nie pokrywa mi się z tym, 

co jest w małych kratkach. Plan wydatków tego działu wynosi 1.612 tys. zł administracja 

publiczna, a w kratkach 1.594 tys. Przestudiowałem to wszystko, i Pani mówiła, że to 

uzasadnienie wszystko powinno się zgadzać. 

Skarbnik Gminy – nie zgadza się, bo opisówka poszła w listopadzie, a mówiłam przed chwilą, 

ze zamiany były w dochodach i wydatkach o 94.803 tys. 

Piotr Dębek – to co ja studiowałem w takim razie? 

Skarbnik Gminy – Pan to powinien studiować od listopada, bo Pan dostał to w listopadzie, a 

że Pan tego nie miał wziął Pan to od mnie w tamtym tygodniu, a zmiany  budżetu naniesione 

były teraz, „Mały Inżynier” został wprowadzony i dlatego się o to różni. 

Dębek Piotr – nagrody jubileuszowe, o co to znaczy? 

Skarbnik Gminy – zgodnie z regulaminem wynagradzania są nagrody jubileuszowe. 

Dębek Piotr – ale tu jest tak ogólnikowo napisane. 

Skarbnik Gminy – ale co ja mam Panu wytłumaczyć? 

Dębek Piotr – najczęściej pada takie słowo „zakup usług pozostałych”. 

Skarbnik Gminy – to jest tylko projekt budżetu. Dostanie Pan w maju wykonanie budżetu za 

2018 rok i tam będzie miał Pan szczegółowo – zakup papieru, zakup tonera… Dziś nie jestem 

w stanie powiedzieć, to jest plan. 

Pan Wójt – planowaliśmy na to jakąś kwotę a rozliczymy to na koniec. Ten projekt uchwały 

opiniuje RIO i został zaopiniowany pozytywnie i nie wiem, czemu takie pytania. 

Radny Gołaszewski Adam – rozdział 4002 składki – co to jest? 

Skarbnik Gminy – Wody Polskie, do tej pory byliśmy zwolnieni z tych opłat a w tej chwili za 

2018 rok zaczęliśmy płacić składki prawie 70 tys. zł. Ustawowo narzucone. 

Radny Gosk Leszek – co oni mają robić, bo Wody Polskie nie czyszczą nam tych strumyków. 

Skarbnik Gminy – nie wiem, do tej pory byliśmy ustawowo zwolnieni do 2017 r. Na 2018 rok 

nie miałam tego zaplanowane, bo nie wiedziałam, że tak się postąpi. 

Wasiulewski Krzysztof – jeśli mówimy o wodzie, to czy na 2019 rok planowane są jakieś 

podwyżki dla mieszkańców gminy. 



Pan Wójt – jeśli chodzi o wodę, to takiej konieczności nie będzie, gdyż ta podwyżka w 2014 

roku spowodowała, że mogliśmy wyremontować Zanie, mamy rezerwę, ale potrzeby w 

zakresie remontów są duże, ale nie są tak pilne, że musimy podnosić. Jeżeli chodzi o śmieci, 

będzie podwyżka około 30%, tak było po przetargu. Mamy jedną z najniższych stawek w 

całym powiecie. Przekalkulujemy to jeszcze raz, może uda nam się minimalnie podwyższyć. 

Dążymy do tego, żeby odsetek segregowanych śmieci był coraz większy. Dużo roboty 

zrobiliśmy w tamtej kadencji, bardzo dużo ludzi przeszło na segregację a to nam gwarantuje 

niższe stawki. W każdej chwili można przejść na segregację. Podwyżki śmieci nie unikniemy. 

Musimy zdawać sobie z tego sprawę, że nie można do tego dokładać. 

Na tym zakończono dyskusję i poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 1 głos (Piotr Dębek), 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 r. 

został zaopiniowany pozytywnie, przy jednym głosie  przeciw i postanowiono przedłożyć go 

na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 r. 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 r. 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 r. 

został zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Ad. 4c) 

Rozpatrzenie punktu dotyczącego projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2020 rok 

rozpoczęto od dyskusji (Zał. Nr 9). 

Głos zabrał członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof – powinien być 

wyodrębniony fundusz sołecki, ponieważ to mieszkańcy danej miejscowości decydują o tym, 

jakie są potrzeby. To co powiedziałem na wstępie, nawet kwestia żwiru na drogę lokalną 

wiejską, w mojej ocenie to właśnie mieszkańcy powinni decydować, na co te środki wydać. 

Poza tym, jak mi wiadome to 40% tego funduszu jest refundowane przez państwo. 

Piotr Dębek – do 30% zmieniło się. 

Wasiulewski Krzysztof – także ja jestem przeciwny, uważam, że taki fundusz powinien być 

wyodrębniony. 



Pan Wójt odniósł się do tego i powiedział, że padła tu propozycja, żeby wyodrębnić ten 

fundusz, żeby dać tutaj mieszkańcom swobodę decydowania o tych pewnych środkach. To są 

środki łącznie z tą dotacja państwową około 4 tys. zł. Gmina i tak zabezpiecza środki w 

budżecie na remonty dróg, zabezpiecza tyle środków ile posiada. Teraz przeniesienie tych 

środków na fundusz sołecki i z nich wyremontowanie drogi, to nie wiem. Trafiają różne 

wnioski do nas, przystanki autobusowe, staramy się, jak mamy jakieś środki budować te 

przystanki. Jaki jest sens dać teraz wsi na fundusz sołecki i wieś zrobi z tego przystanek, to 

jest tylko inna droga przepływu pieniędzy. Gmina jak ma jakieś środki i są jakieś potrzeby, 

gdzieś w danej miejscowości, to przecież wiecie, że to realizujemy. Tych pieniędzy nie 

trzymamy w piwnicy, tylko na bieżąco to się wydaje, jakie mamy możliwości. Poza tym 

kwota 4 tys. to jest kwota już z dotacją. Dotacja z gminy to około 100 tys. Dla nas to jest 

dużo, rozproszyć taką kwotę na wszystkie wioski, to zniknie i nikt nie będzie wiedział, gdzie 

to było, a 100 tys. np. to kosztował nas remont urzędu. 

Wasiulewski Krzysztof – czy poszczególni mieszkańcy gminy, którzy składali wnioski 

odnośnie zrobienia czegoś w danej wsi, to zostało wykonane? 

Wójt – nie, to co było w zakresie naszych możliwości finansowych było wykonane. 

Wasiulewski Krzysztof – jeżeli każda miejscowość może przeznaczyć na te swoje około np. 

tych 4 tys. – mieć te 4 tys. a nie mieć, to też jest ważne. 

Wójt – w każdej miejscowości remont dróg przekroczył wartość 4 tys. 

Wasiulewski Krzysztof – w każdej miejscowości? 

Wójt – w każdej miejscowości są drogi gminne, są drogi polne i do każdej miejscowości co 

roku jeżdżą wywrotki ze żwirem. 

Piotr Dębek – ale Panie Wójcie nie mieszajmy tego tematu fundusz sołecki, bo może nie 

wszyscy są tu zorientowani, z równaniem dróg. Jeśli wyodrębnimy ten fundusz sołecki, to nie 

jest powiedziane, że już gmina dla Czach 4 tys., umywa rączki sobie i sobie łatacie. 

Wójt – ale Pan Wasiulewski wspomniał na początku, że z tych pieniędzy można by było 

kruszywo na drogi. 

Wasiulewski Krzysztof – ja tylko podałem taki przykład. Jeżeli mam wniosek, który 

otrzymałem od Pana Milewskiego i mieszkańców wsi Sanie, to jest kwestia dofinansowania. 

Gosk Leszek – to wszystko fajnie by było, gdyby było dużo pieniędzy. 

Wójt – żeby miały to być dodatkowe pieniądze, to jest wspaniała sprawa, ale teraz my 

musimy skądś zabrać, żeby tam dać. Dlatego pytam Pana Radnego Dębka  źródło 

finansowania proszę wskazać w budżecie gminy, w tym projekcie, bo Pan czytał dokładnie. 

Proszę powiedzieć, z jakiej inwestycji rezygnujemy i przeznaczamy na fundusz sołecki. 

Tyborowski Dariusz – a czy nie można zrobić tak, że wyodrębnić, ale żadne sołectwo nie 

dostanie ani grosza? 

Skarbnik Gminy – nie można. 

Wójt – zawsze się rozmawiało, może przyjdą takie czasy, że będzie nas stać. Te pieniądze nie 

są brane niewiadomo skąd, tylko z budżetu. 

Dębek Piotr – widzę tu duże dochody z wody. 

Wójt – chyba już o tym rozmawialiśmy, tego nie przeznaczamy na nic innego. 

Dębek Piotr – to gdzie ta gromadka pieniędzy, że nie można było wcześniej zrobić. 

Wójt – Pan wie ile jest na paragrafie woda, wie Pan, że została wyremontowana stacja 

uzdatniania wody w Zaniach, wyremontowany wodociąg na Wyszyńskiego. 

Dębek Piotr – jak będzie wyglądać sprawa, jak wyodrębnimy ten fundusz? 

Skarbnik Gminy – to z jakiego dochodu mam wziąć na ten fundusz. 

Dębek Piotr – to nie moja głowa, skąd mają być pieniądze. 

Wójt – ja jestem władza wykonawcza, a Pan jest uchwałodawcza, to Pan ustala projekt 

budżetu, Pan jest radnym i uchwala budżet. 

Skarbnik Gminy – to jest dobra rzecz, ale nie w naszej gminie. 



Na tym dyskusję o funduszu sołeckim zakończono i poszczególne Komisje poprzez 

głosowanie wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych fundusz sołecki (Zał. Nr 9). 

Komisja Oświaty: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 2 głosy (Dębek Piotr, Podbielski Janusz) 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych fundusz sołecki nie został 

zaopiniowany pozytywnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych fundusz sołecki został 

zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 1 głos (Wasiulewski Krzysztof), 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych fundusz sołecki został 

zaopiniowany pozytywnie przy jednym głosie przeciwnym i postanowiono przedłożyć go na 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 1 głos, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy (Wiśniewska Emilia, Krajewski Eugeniusz). 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych fundusz sołecki został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany w statutach sołectw omówiła Hanna 

Dąbrowska-inspektor UG, który dotyczy kadencji sołtysa i rad sołeckich (Zał. Nr 10). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji i przeszły do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany w statutach 

sołectw przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany w statutach 

sołectw przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

 



Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, projekt uchwały w sprawie zmiany w statutach sołectw 

przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, projekt uchwały w sprawie zmiany w statutach sołectw 

przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Członek Komisji Rewizyjnej Pan Wasiulewski Krzysztof zapytał, kiedy są planowane 

zebrania, jeśli chodzi o wybory sołtysów, czy to będzie luty, marzec? 

Pan Wójt – terminy są ustalone i każde sołectwo w terminie na 7 dni przed zostanie 

poinformowane, luty, marzec, po 18 lutym. 

Ad. 4e) 

W tym punkcie kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska omówiła szczegółowo projekt 

uchwały w sprawie gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (Zał. Nr 11). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji i przeszły do wyrażenia opinii o tym projekcie 

poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie gminnego wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  

przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie gminnego wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  

przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie gminnego wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie gminnego wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 



 

 

Ad. 4f) 

W tym punkcie członek Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Pani Anna Łubnicka przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok 

(Zał. Nr 12). 

Głos zabrał członek Komisji Finansów Ryszard Milewski, który zwrócił uwagę na to, że 

gdzieś jest 300 zł. 

Członek Komisji Oświaty Piotr Dębek – czy można to przyciąć troszeczkę, to jest bogato. 

Sołtys za 100 musi tyle roboty zrobić. 

Pan Ryszard Milewski – kto jest przewodniczącym? 

Konopka Jolanta – Pani Siemiatycka ze Szczodruch. 

Piotr Dębek – zapytał, ko jest członkiem tej komisji? 

Pani Anna Łubnicka – ja, Pani Dorota Bogdańska… 

Dębek Piotr – dlaczego ma zostać – sołtys powiedziałem za 100, już tyle czasu nie było 

podwyżki dla sołtysów, choć osobiście sam nim jestem i rozumiem, powiem te słowa Pana 

Długoborskiego – radny nic nie robi w porównaniu do sołtysa. Dlaczego się nie pochylimy 

nad tym problemem. 

Członek Komisji Finansów Anna Kulesza – od iluś kadencji też radni nie mają zwiększonych 

diet. 

Pan Wójt – w Zambrowie sołtysi nie otrzymują diet. 

Pani Dorota Bogdańska – z całym szacunkiem, nie wiem czy to ma znaczenie, czy nie, jest to 

taka sama dieta, jak dieta radnego, to nie jest siedzenie, ale jest to pełnienie funkcji z 

trudnymi osobami, rodzinami. Jest to taki sam czas jak i Państwa. 

Członek Komisji Rewizyjnej Tyborowski Dariusz – jest posiedzenie komisji alkoholowej i co 

tam się dzieje? 

Pani Dorota Bogdańska – każda rodzina, jeśli w rodzinie występuje problem alkoholowy ma 

prawo zgłosić członka rodziny do komisji alkoholowej. Taki wniosek kieruje też OPS lub 

Policja. Taka osoba jest wzywana  na komisję i ich członkowie rodzin. Sporządzane są 

protokoły, rozmowy motywujące. Jeżeli taka osoba nie wyraża zgody na badanie w 

przedmiocie uzależnienia od alkoholu jest wysyłany taki wniosek do Sądu. Jeżeli taka rodzina 

wyraża zgodę to każdy podlega badaniu przez psychologa i psychiatrę. Później w zależności, 

jaki jest stopień uzależnienia… Jesteśmy małą gminą i tych przypadków nie ma dużo, do 10 

osób w roku. 

Gosk Leszek – a jak rodzina nie zgłosi, to czy ktoś ze społeczeństwa może? 

Dorota Bogdańska – może taki wniosek do komisji zgłosić. Wiadomo, że nie wszystkich 

uzdrowimy, ale jak 2, 3 osoby przestają pić, do jest sukces i dla komisji i dla rodziny przede 

wszystkim. 

Wasiulewski Krzysztof – w szkołach są programy profilaktyczne i z tej puli można 

przeznaczyć na to środki. 

Dębek Piotr – a gdzie się odbywają te imprezy bezalkoholowe dla alkoholików, taki jest tu 

zapis. 

Dorota Bogdańska – programy profilaktyczne w szkole, konkursy. Państwo teraz uchwalacie 

ten program, bo bez niego nie będziemy mogli pracować. 

Na tym zakończono dyskusję i komisje przeszły do wyrażenia opinii o tym projekcie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok przyjęto 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok przyjęto 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok przyjęto 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok przyjęto 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 4g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani 

na 2019 rok omówiła członek GKPiRPA Anna Łubnicka (Zał. Nr 13). 

Głos zabrała Pani Dorota Bogdańska, która dodała, że na szczęście na terenie naszej gminy 

jak do tej pory nie stwierdzono takich przypadków. Te środki muszą być zabezpieczone w 

budżecie i też może szkoła lub gmina wydatkować w ramach programu profilaktycznego i są 

to symboliczne środki 1000 zł. Najczęściej nie są wykorzystywane, najczęściej robimy ulotki. 

Dariusz Tyborowski - czy tego nie można wcisnąć, jako komisja uzależnień? 

Sekretarz Gminy – ale to ustawa tak mówi. 

Na tym zakończono dyskusję i komisje przeszły do wyrażenia opinii o tym projekcie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomani na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go 

na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomani na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go 

na najbliższej sesji Rady Gminy. 



Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomani na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go 

na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomani na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go 

na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 4h) 

Plan pracy Rady Gminy na 2019 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady Anna Kulesza (Zał. 

Nr 14). 

Komisje nie podjęły dyskusji na tym punktem i przeszli do wyrażenia opinii o planie pracy 

Rady Gminy na 2019 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

na 2019 rok przyjęto jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

 

 

 



Ad. 5) 

W tym punkcie Komisje Finansów i Komisja Oświaty opracowały swoje projekty planów 

pracy. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty  przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty i członkowie 

komisji przyszli do przyjęcia planu pracy poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt planu pracy komisji został zaopiniowany 

pozytywnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

 

Następnie plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił przewodniczący komisji Pan Gosk 

Leszek. 

Członek Komisji Rewizyjnej Pan Wasiulewski Krzysztof zaproponował ujęcie w planie pracy 

w III kwartale kontrolę placówek oświatowych w zakresie gospodarowania finansami oraz 

zatrudnienia. 

Przewodniczący Komisji Finansów poprosił o przyjęcie planu pracy komisji poprzez 

głosowanie: 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Tyborowski Dariusz). 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że plan pracy Komisji Rewizyjnej została zaopiniowany 

pozytywnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Mariusz Konarzewski przedstawił plan pracy komisji, 

który członkowie komisji zaopiniowali poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że plan pracy komisji został zaopiniowany pozytywnie  i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Emilia Wiśniewska przedstawiła plan 

pracy komisji, który członkowie zaopiniowali poprzez głosowanie: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że plan pracy komisji został zaopiniowany pozytywnie  

i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 15). 

Ad. 6) 

W tym punkcie radny Krajewski Eugeniusz poruszył sprawę odbioru czarnej folii z kiszonek. 

Wcześniej zabierali wszystko. 

Następnie Pan Wójt zabrał głos i poinformował, że w ubiegły piątek gościł w Ministerstwie 

Spraw Wewnętrznych i Administracji, było to spotkanie z Panem Jarosławem Zielińskim i z 

Głównym Komendantem PSP Panem Leszkiem Suskim. Rozmowy dotyczyły 2 jednostek 

OSP na terenie gminy Kołaki Kościelne – Krusze i Kołaki. Do Kusz samochód trafił w 2017 



roku na użyczenie okres 2 lat i mija w tej chwili ten okres. Pan Minister zadeklarował, że ten 

samochód już na stałe zostaje w Kruszach. Kolejne pismo dotyczyło przekazania samochodu 

pożarniczego z jednostki z Zambrowa, która ma dostać nowy sprzęt, żeby ten samochód trafił 

do naszej jednostki w Kołakach Kościelnych. Pan Mister powiedział, że też przychyli się do 

tego wniosku, ale musi przeanalizować pewne rzeczy, typu wyjazdowość, dyspozycyjność 

jednostki. Poza tym 18 lutego ustaliliśmy wstępnie spotkanie z Panem Ministrem w Kołakach 

Kościelnych. Będzie to spotkanie wieczorne, o którym wszystkich poinformuję i bardzo 

proszę Państwa radnych, a za pośrednictwem Pana Prezesa OSP w Kołakach też wszystkich 

strażaków, bo od tego być może będzie zależała ta decyzja o przejęciu samochodu. Dobrze, 

żeby było na tym spotkaniu jak największe grono, o szczegółach pisemnie poinformuję o 

dacie i o godzinie. 

Następnie Pan Wójt odniósł się do  wniosku, który wpłynął do Wójta Gminy Pana sołtysa i 

radnego Piotra Dębka w sprawie tematów związanych z wodociągami. 

Poprosił Pana radnego, żeby przedstawił ten wniosek, który to uczynił (Zał. Nr 16). 

Pan Wójt odnosząc się do tego wniosku poinformował, że problem jest bardzo ważny i 

poważny. Mamy wielkie zaległości w tej dziedzinie, jeżeli chodzi o wymianę liczników. 

Zwrócił uwagę na kilka poruszanych wątków przez Pana radnego. Pan Radny pisze, że jest to 

jeden z głównych dochodów gminy i chciałbym powiedzieć, że nie jest to żaden główny 

dochód gminy tylko jest to dochód, który możemy przeznaczyć na cel związany z 

wodociągami i nie możemy nawet złotówki wykazać, że zarobiliśmy na wodzie i 

przeznaczyliśmy na drogi. Tak nie możemy na to patrzeć, acz kol wiek wymiana wodomierzy 

nie posiadających legalizacji jest bardzo konieczna. Rocznie w ostatniej kadencji 

wymieniliśmy około 30 liczników, a w całej kadencji wymieniono liczników 112, zostało do 

wymiany bardzo dużo liczników. Koszt wymiany liczników za zwykłe, ale legalizowane, bo 

są różnego typu – z odczytem radiowym, zabezpieczeniem zerwania plomby. Koszt wymiany 

na zwykłe w całej gminie tj. w tej chwili 62 tys. zł. W tej chwili takich środków nie 

posiadamy, dlatego rocznie staramy się wymienić ile nam się udaje. Radny Wasiulewski za 

początku zapytał się, czy planowana jest podwyżka wody – to nie jest planowana. Jeżeli 

Państwo zdecydują, że wymienimy w jednym roku wszystkie liczniki, podwyżka ta jest 

konieczna. Pan radny mówi tu o pojawianiu się w domach inteligentnych wodomierzy 

radiowych, oczywiście jest to fajna sprawa, wygodna dla odczytujących liczniki, ale taki 

licznik zwykły kosztuje 50-70 zł, a licznik dostosowany do modułu i moduł kosztuje 300 zł. 

Tak jak tu wskazałem 62 tys. zwykłe liczniki, a te liczniki, które proponuje Pan radny to by 

było około 200 tys. zł., czyli ta podwyżka musiałaby być jeszcze trzykrotnie wyższa. 

Radny Piotr Dębek – ja nie mówię o podwyżce… nie chcę, żeby tu podnieść, bo ja nie chcę… 

Pan Wójt – ale skąd wziąć pieniądze, właśnie z opłaty za wodę, stąd się bierze pieniądze na 

funkcjonowanie wodociągów. 

Radny Milewski Janusz – ilu jest odbiorców? 

Radny Piotr Dębek – 676, wymienionych zostało 112, to na tyle lat moim zdaniem, wodociąg 

w Zaniach jest 25 lat… 

Wójt – do tej pory nic nie zrobiono, tylko dopiero w tej kadencji zrobiliśmy remont 

hydrofornii. Można to było zrobić wcześniej. 

Radny Piotr Dębek – dlatego pytam, gdzie ta gromadka z tymi pieniędzmi? 

Pan Wójt – ale gdzie Pan tą gromadkę widzi, pokaże Pan, bo ja nie widzę. 

Piotr Dębek – pytam, gdzie ta gromadka, jeśli nie można było na nic innego przeznaczyć. 

Pan Wójt – ale Pan mi pokaże tą gromadkę, o której Pan mówi. 

Piotr Dębek – ja nie mówię o Panu wójcie, o poprzednich władzach. 

Pan Wójt – mówmy o tym, co teraz. 

Piotr Dębek – nie, nie żyjmy co teraz, bo bez przeszłości nie ma przyszłości. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – czy Pan wie o tym, że wcześniej, jeśli chodzi o wodociągi… 



Ogólna dyskusja. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – ja teraz mówię Pan posłucha, trochę kultury… 

Piotr Dębek – vice versa. 

Wasiulewski Krzysztof – Pan mówi o poprzedniej władzy, ja chcę się wytłumaczyć, może 

Pan tu nie był w tych regionach, w tym czasie, bo wiadomo, że wodociągi nie należały do 

gminy, dopiero później gmina przejęła i trzeba o tym pamiętać. Są Panowie radni i Panie 

poprzednich kadencji i nie można oceniać poprzednich władz. 

Radny Gosk Leszek – gmina nie mogła zarabiać na tym. 

Pani Skarbnik – i dalej nie może…. 

Pani Sekretarz – w 2002 roku było przejęcie wodociągów, nigdy nie było można zarabiać i ta 

cena wody, proszę porównać inne gminy, ta cena wody była zawsze najniższa. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – podsumowując temat liczników, żeby wymienić na raz wszystkie liczniki… 

Radny Piotr Dębek – nikt nie mówi, żeby na raz, od 2015 do 2018 

Pan Wójt – 112 liczników wymieniono. 

Radna Jolanta Konopka – jest coś zrobione, to nie jest nic. 

Pan Wójt – na tyle pozwolił nam budżet i tyle wymieniliśmy, remont hydrofornii pochłonął 

sporo pieniędzy, to wszystko pochodziło z podwyżki. 

Gosk Leszek – można podwyższyć wodę, ale ci co pobierają dużo zastanowili by się nad 

swoimi studniami. 

Pan Wójt – podwyżka w 14 była konieczna, w 15 była konieczna, bo hydrofornia nadawała 

się do zamknięcia. Chcąc wykonać większy remont w jakimkolwiek zakresie dotyczącym 

hydrofornii czy wodociągów, trzeba podnieść stawki wody. 

Piotr Dębek – Pan Wójt wspominał kiedyś, że specjalnie została wniesiona opłata na 

wymianę liczników. 

Pan Wójt – tak, to była złotówka czy dwa złote od gospodarstwa, jeżeli Pan sugeruje, żeby te 

pieniądze, żebyśmy podliczyli, ile to jest złotówka miesięcznie i ile kosztuje inteligentny 

wodomierz, to może za 50 lat by się nam nazbierało. 

Piotr Dębek – inteligentny wodomierz może nie być, ale ten zwykły i Panem na tym 

stanowisku trzeba się zająć. 

Gosk Leszek – a czemu? 

Piotr Dębek – nie będę mówił głośno. 

Pan Wójt – ale padło jakieś stwierdzenie, proszę powiedzieć. 

Piotr Dębek – w stanie pod wpływem alkoholu Anie przychodzi się sczytywać zegarów. 

Pan Wójt – i to jest już formalny wniosek, oczywiście, ja to sobie odnotuję, i trzeba zapisać to 

w protokole. Trzeba podjąć odpowiednie kroki 

Radny Kołakowski Michał – w tej chwili nie ma stałej opłaty za wodomierz? 

Pan Wójt – jest tam złotówka, czy dwa złote, jest na tym składniku, nie pamiętam dokładnie. 

Radny Tyborowski Dariusz – ile jest punktów ryczałtowych poboru wody w gminie, takich co 

nie mają licznika? 

Piotr Dębek – każdy się boi tego powiedzieć, a każdy… 

Ogólna dyskusja. 

Piotr Dębek – ja się nie boję, czy ja będę lubiany, nie od tego jestem. 

Pan Wójt – ten wniosek także dotyczy hydrantów i Pan radny pisze, że w każdej 

miejscowości należącej do gminy działa tylko jeden hydrant. Skąd Pan posiada takie dane? 

Piotr Dębek – koło mnie stoi tylko jeden nowy hydrant. 

Pan Wójt – Pan stwierdza, że w każdej miejscowości należącej do gminy. 

Piotr Dębek – nie, to dzięki Panu Wójtowi, powiem tak Pan Zalewski, Pan Kołakowski, Pana 

nie było jeszcze w tej gminie jako wójtem, meldowałem, że jest ubytek wody z tego hydrantu, 

bo straż pobierała zambrowska, bo się paliło w Gosiach, naderwali ten stary hydrant, nie 



mogli go dokręcić, woda się sączyła, kilka razy meldowałem, nawet pisałem o to, więc 

przyjechał Pan Kołakowski i Pan Zalewski i stwierdzili, ze dany ubytek wody nie zasługuje 

na to, żeby wymienić ten hydrant, niech sobie leci. Został Pan wójtem, przyjeżdżając z Panem 

jeszcze raz w tej sprawie do mnie, stwierdził Pan dlaczego jest tu tak zielono. Wszędzie było 

lato, sucho, a to dzięki temu hydrantowi trawka rosła i po Pana interwencji hydrant został 

wymieniony. Tamte interwencje nie były na tyle skuteczne. 

Pan Wójt – może trzeba czasami takich interwencji. 

Piotr Dębek – druga sprawa, jeżeli użytkujemy teraz szkołę w Zaniach, i dzisiaj będę skarżył, 

bo to należy się powiedzieć, jeśli jest konserwator od tego, który bierze kasę, ja za to nie 

kasuję pieniędzy i ja proszę, żeby mi znalazł zasuwę zamknięcia szkoły w Zaniach, gdzie się 

znajduje zawór główny na zamknięcie i on mi mówi – tak jak jest winkiel szkoły i sobie 

znajdź, to ja mam to szukać? To nie jest w mojej gestii. 

Pan Wójt – proszę po sesji zwrócić się do mnie z tym tematem i ja pomogę rozwiązać go raz 

dwa. 

Piotr Dębek – nie chodzi tu tylko o jedną szkołę w Zaniach, że tam nie ma tej zasuwy. Nie 

wiem Pan Zalewski odpisuje mi taką odpowiedź, że straż zambrowska nie zgłasza 

przeciwwskazań, że w Kołakach hydrantów jest mało, a kto robi wniosek dla straży, ja czy 

Pan Zalewski. Pan Zalewski nie strzeli sobie w kolano. 

Pan Wójt – to jest kolejny punkt Pana wniosku, do którego chciałbym się odnieść. Pan mówi, 

że nie są remontowane te hydranty. W ostatni czasie, mam tutaj dane od konserwatorów o 

stanie hydrantów. Hydrofornia Kołaki Kościelne – ogólna ilość hydrantów 39, z czego w 

poprzedniej kadencji wymieniono 11 nowych i 24 sprawnych i 4 niesprawne do wymiany, 

Szczodruchy – ogólna ilość hydrantów 85, też 11 zostało wymienionych w poprzedniej 

kadencji, 5 mamy niesprawnych i 69 sprawnych. Natomiast w hydroforni Zanie jest najgorsza 

sytuacja – jest 89 hydrantów, niesprawnych jest 24, a 8 było wymienionych w tamtej 

kadencji. Na wymianę tych hydrantów ponieśliśmy koszty 30 tys. zł. Zważcie Państwo, że my 

nie planowaliśmy wymiany tych hydrantów, jako inwestycji, robiliśmy to na bieżąco, w miarę 

możliwości finansowych. Nie trzeba było uchwalać w budżecie jakiejś konkretnej inwestycji, 

bo 30 tys. to można nazwać inwestycją. Zrobiliśmy to w ciągu tej kadencji, bez większego 

bólu. I tylko tak możemy realizować te nasze zadania i potrzeby. A jeśli chodzi o hydranty – 

to PSP występuje do nas corocznie o aktualizację stanu i ilości hydrantów. Tak naprawdę to 

straż to nadzoruje i kontroluje, nie żadnych uwag ze straży, że jest za mało hydrantów, 

przecież straż jeździ po terenie i zna bardzo dobrze. Nie ma uwag, że za mało hydrantów. Nie 

będziemy na wniosek czyjś, kto myśli, że jest za mało hydrantów, budować hydranty. Jeśli 

instytucja, której potrzebny jest ten hydrant nie wnosi takich uwag, to nie będziemy budować 

hydrantów. 

Piotr Dębek – nie twierdzę, że jest za mało, że są sprawne hydranty, że PSP nie wnosi 

żadnych uwag, bo bym sam nie napisał jako pracownik urzędu, no jakbym sam mógł sobie 

złożyć wniosek do PSP, że w Kołakach jest tylko 10 na 100 hydrantów. Pan Zalewski zrobił 

widocznie tak jak trzeba, tak? 

Pan Wójt – na około 220 hydrantów w całej gminie mamy niesprawnych 33, 10%. 

Piotr Dębek – ale są możliwe, mój wniosek będzie… 

Pan Wójt – ale to jest konieczność, nie jest tak, że to zostawimy, to jest konieczność. 

Piotr Dębek – to jest użytkownika, i ja mam zgłosić… 

Radny Konarzewski Mariusz – to nie jest twój. 

Pan Wójt – to są ważne tematy, które Pan porusza. To tyle, jeśli chodzi o Pana wniosek. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – Pan powiedział, że 33, a czy jest taka możliwość, żebyśmy 

wiedzieli, że w danej miejscowości jest ten, czy ten hydrant niesprawny, że z tego hydrantu 

nie możemy czerpać wody. Chodzi o jakiś wykaz. 

Pan Wójt – tak, mamy taki wykaz. 



Wasiulewski Krzysztof – jest taka możliwość, jako straż możemy się zgłosić się z takim 

wnioskiem? 

Pan Wójt – oczywiście, tak. 

Prezes OSP Andrzej Misiewicz – pisaliśmy w tej sprawie w tamtym roku, czy dwa lata temu i 

tylko konserwator z Kołak dał nam taką rozpiskę, gdzie są sprawne hydranty. Mogę 

powiedzieć które, w jakiej wsi są niesprawne i czy tam ciekną, czy lecą, żaden problem, bo 

jeździmy i widzimy, czasami trzeba się cofać… 

Pan Wójt – taka informacja jest bardzo cenna, bo może konserwator coś omijać, coś 

przeoczyć a taka informacja ze straży, jak jesteście w terenie, bardzo by była cenna, żeby to 

na bieżąco przekazywać. 

Misiewicz Andrzej – tak, Pan Zajkowski dał nam taki wykaz na której ulicy, które hydranty 

są sprawne, a inni konserwatorzy, no nie wiem…. 

Pan Wójt – problem dopiero teraz do mnie dociera. Jeżeli są takie uwagi po jakieś akcji, to 

proszę zgłaszać do Urzędu na bieżąco. 

Pan Wójt – kolejny wniosek, jest to także wniosek Pana radnego Piotra Dębka o tym 

funduszu sołeckim, ale to już omówiliśmy. Czy Pan radny chce, żeby odczytać ten wniosek w 

sprawie funduszu sołeckiego, czy już uważamy za…. 

Radny Piotr Dębek – prosiłbym o odczytanie, od tylu lat pisałem… 

Pan Wójt – ale teraz ma Pan możliwość znalezienia środków na to. 

Piotr Dębek – tak? 

Pan Wójt – no pewnie, jest Pan radnym. 

Następnie Pan radny odczytał swój wniosek (Zał. Nr 17). 

Pan Wójt – wniosek jest bardzo ładny, uzasadnienie też, brakuje tylko jednego punktu – 

źródło finansowania. 

Piotr Dębek – ja tu nie znalazłem. 

Skarbnik Gminy – to ja też nie. 

Piotr Dębek – Pani jest tu od finansów. 

Pan Wójt – nie, my przygotowujemy projekty tylko, a to Rada uchwala budżet i jego projekt. 

Piotr Dębek – to przecież nie jest powiedziane, że jeśli fundusz sołecki zostałby nawet, już 

jest wyodrębniony, nie jest powiedziane, że każda miejscowość z niego skorzysta. 

Pan Wójt – ale trzeba cała kwotę zabezpieczyć w budżecie. 

Piotr Dębek – ok, jeśli zabezpieczymy… 

Pan Wójt – nie mówmy jeśli, jeśli byśmy byli bogaci, to byśmy mieli wszystkie drogi 

asfaltowe. 

Piotr Dębek – widzę, jak się koła gospodyń wiejskich pozawiązywały te wszystkie tak zwane, 

to tak samo i ten fundusz by funkcjonował. Jak wygląda od strony praktycznej. Ja to jestem 

optymistą. On wygląda 24 sołectwa i jest terminarz, który trzeba… 10 sołectw nie złoży tego 

wniosku i na co przeznaczony… 

Pan Wójt – ale nie o to chodzi, najpierw trzeba zaplanować… 

Pani Skarbnik – trzeba w budżecie zaplanować, a czy ktoś skorzysta, czy nie skorzysta to jest 

już wykonanie tego budżetu, ale projekt budżetu muszę zabezpieczyć. 

Piotr Dębek – to pieniądze zostaną 

Pani Skarbnik – ale nie o to chodzi, że pieniążki zostaną, projekt budżetu musi mi się dopiąć, 

ja w projekcie budżetu plan muszę zabezpieczyć. Sedno jest tego, że trzeba zabezpieczyć te 

środki. 

Radna Jolanta Konopka – każda wioska z tego skorzysta, nikt tego nie ominie, rozumiesz? 

Piotr Dębek – ja rozumiem to, że finansów nie ma. 

Skarbnik Gminy – na to nie ma żadnych dotacji, tylko z własnych środków. 

Piotr Dębek – jedna osoba powiedziała, że dobry gospodarz nawet pieniądze z wody 

przesunie na remont drogi. 



Skarbnik Gminy – nie, jak Pan będzie na moim miejscu, to przesunie Pan sobie te środki, ja 

tego nie zrobię. 

Pan Wójt – wnioski Pana Dębka się skończyły właśnie, teraz jest kolejny wniosek Rady 

Sołeckiej wsi Sanie Dąb. 

Radny Milewski Ryszard odczytał wniosek dotyczący nawiezienia kruszywa i remontu dróg 

(Zał. Nr 18). Ponadto zwrócił uwagę, że przez te lata nie było tam nawiezione ani jednej 

wywrotki kruszywa. 

Pan Wójt – proponuję spotkać się tam na wiosnę, ocenić, jakie są potrzeby, aczkolwiek nie 

mogę obiecać, że 30 wywrotek na te drogę dostarczę kruszywa, ponieważ na cały rok mamy 

przeznaczone średnio na całą gminę 120 wywrotek. Nie doprowadzę do tego, że jakaś 

miejscowość nie dostanie a u was zrobimy wszystko, ale na wiosnę spotkamy się i te 

najgłówniejsze odcinki ponaprawiamy. Być może pojawią się inne możliwości na naprawę 

tych dróg. Jak Państwo pamiętacie w 2017 roku, gdzie za bardzo dobrą kwotę kupiłem tą górę 

kruszywa, która była przy budowie ósemki. To wszystko na Kołaki poszło, była bardzo dobra 

cena. W tej chwili jest pismo do GDDKiA o przekazanie destruktu z remontu dróg krajowych 

na nasze drogi. Odpowiedzi dalej nie mam, ale wiem, że jest taka możliwość, żeby podczas 

remontu Generalna Dyrekcja przekazywała nam ten materiał bezpłatnie. To wszystko zależy 

od tego, jak jest skonstruowana umowa z wykonawcą Generalnej Dyrekcji, bo często są tak 

skonstruowane, że wykonawca zabiera, jest to jego materiał, ale być może to się w tym roku 

zmieni. Będę o tym rozmawiał i to by była wielka szansa dla nas, bo tam produkcja destruktu 

jest bardzo duża. 

Radna Jolanta Konopka – zapotrzebowanie na remont dróg jest w każdej miejscowości i 

trzeba to jakoś rozdzielić. 

Radny Milewski Janusz – mam jakieś doświadczenie o remontach dróg takich podmokłych, 

mamy na Grądach, remontujemy te drogi torfowe i przy tym trzeba położyć gałęzie i dopiero 

piach. Jeździmy po tej drodze już 4 lata i się trzyma a kruszywo pójdzie w błoto. 

Pan Wójt – ale te drzewo nie zgniło? 

Milewski Janusz – właśnie nie, to jest wiklina. 

Pan Wójt – na wiosnę jedziemy tam, obliczmy i ile można tyle robimy. 

Piotr Dębek – zwrócił uwagę na remont drogi i mostu od ósemki, to ten most jest już 

zapadnięty, gdyby Pan Wójt mógł do Powiatu zgłosić. Zgłosił jeszcze możliwość 

usytuowania jednej latarni, koło Państwa Gołaszewskich, jak wyjeżdżać z Gosi Małych w 

stronę Gosi Dużych. 

Pan Wójt – trzeba podjechać, zobaczyć, czy jest tam słup i linia? 

Piotr Dębek – jest słup a 40 m linki trzeba. 

Radny Wasiulewski Krzysztof zapytał o skrzyżowanie ul. 11 Listopada i Kościelnej, czy jest 

możliwość założenia lusterka, bo z tym wyjazdem, to jest problem. 

Pan Wójt – mam prośbę, żeby tego typu wnioski pisemnie składać do gminy. Pan Dębek 

złożył w 2015 roku, zaraz ustawione. Są to drogi powiatowe, mówię jaka jest procedura tego, 

i z związku z wnioskiem i swoją opinią występuję do Powiatu. 

Radny Eugeniusz Krajewski – Pani Żabińska, moja poprzedniczka zaczepiła mnie i mówiła, 

że wcześniej za jej kadencji był składany wniosek do gminy, żeby zwrócić się do Powiatu 

planów na budowę chodnika przy ul. Krzywej. Ten wniosek jest w gminie? 

Pan Wójt – ten wniosek był w Powiecie już i trzeba będzie jeszcze raz to odświeżyć, bo 

zmieniły się władze. Jest to droga Powiatowa i nie możemy wchodzić w pas drogowy drogi 

powiatowej. Nie pamiętam dokładnie, jaka była odpowiedź Powiatu, ale zapraszam do mnie i 

obejrzymy po kolei historię, jak to się odbywało. Tam była odpowiedź wymijająca, ale myślę, 

że w tej chwili jest to do zrobienia. 

Radny Milewski Ryszard – zapytał o lokal po aptece, czy byłaby możliwość przywrócenia. 



Pan Wójt – rozmawiałem z aptekarzami w Zambrowie, ale jest taka konkurencja, że im się nie 

opłaca. 

Dębek Piotr – zapytał o drogę serwisową obok ósemki, że nie jest odśnieżana. 

Pan Wójt – jest to GDDKiA, a po drugiej stronie jeszcze GDDKiA, ale będzie gminna, jeżeli 

uchwalimy plan zagospodarowania. Tej kategorii dróg nie odśnieża się, jak niektórzy 

oczekują do gołego asfaltu. Tam musi być utrzymana przejezdność, to jest zima. 

Radny Milewski Ryszard – kiedyś było zgłaszane przejścia w Kołakach dla pieszych, może 

tam by narysować żeberek. 

Pan Wójt – to też do Powiatu, to jest droga powiatowa, ale myśli Pan, że namalowanie pasów 

coś tam zmieni. Możemy spróbować się nad tym tematem pochylić, ale to nawet pozornie 

może stworzyć większe zagrożenie. 

Następnie głos zabrał Prezes OSP w Kołakach – myślę, że pierwsza część naszego wniosku 

jest zaklepana, gorzej jest z drugą częścią. Pan Wójt prosił, żebym się zgłosił do Radnych, 

radni uchwalą, to będzie w porządku, jeśli nie, ale najpierw chciałbym się odnieść do wniosku 

o zmianę wysokości ekwiwalentu wypłacanego strażakom za udział w akcjach – 22 zł za 

godzinę przy akcjach oraz 8 zł za udział w szkoleniach, a także poziom uposażenia 

kierowców konserwatorów pojazdów pożarniczych OSP w Kołakach Kościelnych. Ustalona 

od nowego roku wynosi 700 zł brutto, zważając na pracę, jaką musi wykonywać kierowca i 

jego dyspozycyjność, proponujemy powrót do zasad wynagrodzenia, które obowiązywały w 

poprzednim roku. Jeśli słyszę, że za jedne posiedzenie Przewodnicząca bierze 300 zł, a 

strażak 500 zł za cały miesiąc, gdzie jest czuwanie piątek, świątek i niedziela, ja nikomu 

żadnych pieniędzy nie żałuję. Chodzi o to, że w naszej gestii leży bezpieczeństwo naszej 

gminy i Państwa. W budżecie kwota na wynagrodzenia kierowców jest zapisana 26,8 tys., to 

spróbujmy ją podzielić i myślę, że z Panem Wójtem dojdziemy do porozumienia, żeby 

kierowca bardziej dyspozycyjny miał więcej. Ja po godzinach pracy mogę jeździć i za 200, bo 

ponoć już się ze straży nachapałem. Prosiłbym bardzo, żeby Rada Gminy się do tego 

ustosunkowała, czy na najbliższej sesji, czy możemy porozmawiać dzisiaj na komisjach. Od 

stycznia pensja z 1200 zł została obcięta do 530 zł, nie wiem dlaczego. 

Pan Wójt – dlatego, że dążyliśmy do tego, żeby stawki obowiązujące w całym Powiecie były 

takie same i w Kołakach, czy my jesteśmy jednostką bogatszą, wręcz przeciwnie jesteśmy 

biedniejsi od innych. Jednostki KSRG w gminie Zambrów pracują na umowę zlecenie 

kierowcy od 500 do 700 zł brutto, w zależności od pojazdu, jakim kierują. Gmina Szumowo, 

są tu umowy zlecenia 700 zł brutto, gmina Kulesze Kościelne umowa zlecenie jest to 600 zł 

brutto, w gminie Rutki zatrudniają pracownika, który ma pełen etat, ale jest cały czas w 

urzędzie, ale jest konserwatorem i w między czasie, jak jest akcja wyjeżdża na akcję. I tego 

typu modele będziemy stosować także w gminie Kołaki Kościelne, nie jesteśmy bogatsi od 

innych gmin. Poza tym stawki są za akcje, to też są dodatkowe pieniądze za paliwo, płaci za 

umundurowanie, ubezpieczenie za wszystko, co jest związane z utrzymaniem straży. 

Uważam, że gmina wywiązuje się w 100% ze swoich obowiązków ustawowych a rozrzutność 

nad to, niż to obowiązuje w powiecie jest to… 

Misiewicz Andrzej – nie wiem, czy zarobki kierowców są jawne, czy tajne, dzwoniłem do 

chłopaków z Ostrożnego, czy Laskowca, to mają na rękę 800, niektórzy 900. 

Pan Wójt – nie wiem do jaki chłopaków Pan dzwoniła, ja rozmawiałem z Wójtami ile płacą. 

Misiewicz Andrzej – mniejsza a z tym, taki wniosek złożyłem. 

Pan Wójt – nie mniejsza, bo ja bym chciał płacić tyle, co obowiązuje stawka w powiecie. 

Misiewicz Andrzej – kwota 26 800, która jest zapisana w budżecie, jeżeli projekt ten 

zatwierdzi Rada na sesji, to można tę kwotę rozłożyć na 12 miesięcy... 

Pan Wójt – to jest plan 

Misiewicz Andrzej – i tę kwotę kierowcy, który naprawdę musi być dyspozycyjny cały czas – 

podnieść. 



Pan Wójt – doskonale rozumiem Pana wniosek i o czym Pan mówi, ale jeszcze raz 

powtarzam, nasza gmina nie jest bogatsza od innych gmin i stawki jakie obowiązują w 

Powiecie, będą w Kołakach obowiązywały, nie będzie nic więcej. Poza tym, jak Pan słyszał 

stawki są górne, nie ma że gmina ma więcej, jak jest 700, to jest wszędzie 700. Jest w 

Zambrowie nawet 500, u nas jest 700. 

Misiewicz Andrzej – oni nie są w Krajowym Systemie, mają inne… 

Pan Wójt – są w Krajowym Systemie, tylko kierowca operuje mniejszym sprzętem. 

Misiewicz Andrzej – i tak samo jak jest z płaceniem za szkolenia, żeby nie było, że straż musi 

to czy tamto, to jest obligatoryjne z mocy ustawy o ochronie przeciwpożarowej, czy tam 

ustalimy tą mniejszą stawkę…. Nawet nie zostaliśmy poinformowani, że jest szkolenie z 

zakresu dowódców drużyn. 

Pan Wójt – gdzie te szkolenie było? 

Misiewicz Andrzej – w Zambrowie w PSP, rozmawiałem na zebraniu sprawozdawczym z 

Komendantem, powiedział, że wiadomość do gminy dotarła, do naszej straży wiadomość nie 

dotarła, że jest szkolenie dowódców. 

Pan Wójt – nie znam sprawy, muszę dotrzeć do tego tematu, a ilu dowódców macie 

przeszkolonych? 

Misiewicz Andrzej – przeszkolonych, działających faktycznie to są dwie różne… 

Pan Wójt – ile przeszkolonych, to Pan szkoli dowódców, którzy nie działają, to jest działanie 

na szkodę budżetu gminy. 

Misiewicz Andrzej – ale szkolenie dowódców odbywa się co 5, czy co 6 lat. Te 6 lat to ktoś 

skończy lata, czy nie przejdzie badań lekarskich, czy innych…. 

Pan Wójt – zapytam jeszcze raz – ile ma Pan przeszkolonych dowódców? 

Misiewicz Andrzej – przeszkolonych jest 8 strażaków. 

Pan Wójt – w zakresie dowództwa, tak? 

Misiewicz Andrzej – tak, a faktycznie, ci co mają badania i wszystko jest – 4. 

Pan Wójt – korzystajcie z tych, co są badani. Mówimy o dowódcach, dowódcy OSP – 

wymagana na jednostkę jest liczba dwóch, wy macie 8, chcecie wszyscy być dowódcami? 

Misiewicz Andrzej – szkolenie i podnoszenie swoich umiejętności jest podstawową rzeczą 

strażaka. 

Pan Wójt – jasne, ale czterokrotnie macie więcej wyszkolonych dowódców. 

Misiewicz Andrzej – mówię faktycznie, ilu jest, a ilu było przeszkolonych 8 lat temu, nie 

pamiętam kiedy ostatni był kurs dowódców. Odbywa się co ileś lat. 

Pan Wójt – wg moich danych i PSP macie 8 przeszkolonych dowódców i myślę, że to w 

zupełności wystarczy. 

Radny Milewski Ryszard – tacy, co mają dwójkę na ciężarowe C samochody, to mogą w 

straży jeździć? 

Misiewicz Andrzej – tak, kurs, zapraszamy każdego, gmina wyśle na kurs, nie ma problemu. 

Ogólna dyskusja. 

Misiewicz Andrzej – to zostanie na Radzie przegłosowane czy komisje dzisiaj… 

Pan Wójt – to nie podlega żadnemu głosowaniu. 

Misiewicz Andrzej – Pan Wójt powiedział, dwa tygodnie temu rozmawialiśmy, jeśli Rada się 

zgodzi na podwyżkę, to Pan jest za tym. 

Pan Wójt – Pan troszkę zmienia fakty, które miały miejsce, bo rozmawialiśmy o tym, że Pan 

chce, żeby całą kwotę przekazać wam, co jest w budżecie. 

Misiewicz Andrzej – którą? 

Pan Wójt – tą, co w budżecie zaplanowane. 

Misiewicz Andrzej – dzisiaj tego nie powiedziałem. 

Pan Wójt – dzisiaj nie, ale to powiedział Pan w gabinecie, jeśli Rada się zgodzi, to proszę 

bardzo. 



Misiewicz Andrzej – niektóre gminy, gdzie straż jest im ością w gardle – przekazują co jest w 

budżecie, co się należy dla straży i ich nie obchodzi… 

Pan Wójt – co Pan mówi, że straż jest ością… 

Misiewicz Andrzej – wtedy macie i gospodarzcie się, straż może zatrudniać kierowców, tam 

jakieś projekty z zarządzie głównym jest, żeby to uregulować prawnie, zatrudnianie 

kierowców w systemie ratowniczo-gaśniczym. W tej chwili jest luka w prawie, każdy Wójt 

może robić sobie, co chce. 

Pan Wójt – przed chwila Pan o obowiązkach moich mówił, dzisiaj Pan mówi, że mogę robić. 

co chcę. 

Misiewicz Andrzej – nie, ale o jakich obowiązkach? 

Pan Wójt – że ja musze zatrudniać kierowców. 

Misiewicz Andrzej – ja nic takiego nie powiedziałem, dobrze, że nie jest nagrywane. 

Pan Wójt – jest nagrywane wszystko. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – ale czy jest tu ktoś na sali, kto by chciał, żeby jednostka wystąpiła z KSRG w 

Kołakach? 

Misiewicz Andrzej – nie. 

Pan Wójt – ale to Pan przed chwilą powiedział. 

Misiewicz Andrzej – nie wiem dlaczego Pan powiedział, żebym przyszedł na komisję, 

porozmawiał, że jak radni się zgodzą, to ta podwyżka będzie… 

Pan Wójt – Pan mówi, że powiedziałem, żeby Pan przyszedł na komisję, a to Pan przyszedł i 

pytał, czy może przyjść na komisję i się zapytać. To są dwie różne rzeczy. 

Misiewicz Andrzej – dlatego zwracam się do rady, żeby po prostu spytać się, czy to jest 

zarobek strażaka kierowcy 500 zł to są duże pieniądze. 

Pan Wójt – jak sama nazwa mówi, jest to ochotnicza straż pożarna. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – w budżecie, jak na wstępie to pytanie zadałem, mamy te 

wyodrębnione pieniążki, jest to około 1% na straż, może być więcej. Padło takie stwierdzenie 

od Pani skarbnik, że 26 tys. kwota jest zabezpieczona na dzień dzisiejszy na zatrudnienie 

kierowców straży pożarnej. 

Pani Skarbnik – to jest tylko plan, nie musimy go wykorzystywać. 

Wasiulewski Krzysztof – jeśli parę minut temu padły, że mamy finansowe sprawy dzisiaj 

omawiane w budżecie, to i ten temat byśmy zakończyli, mamy to zabezpieczenie. Na 

bezpieczeństwie nie możemy oszczędzać bezwzględnie. To co powiedziałem, w każdej 

miejscowości sytuacje mogą być różne. I takie zabezpieczenie tej straży, w tym przypadku 

tych kierowców uważam, że to powinno być i zadaniem naszym radnych. 

Pan Wójt – jeżeli chodzi o bezpieczeństwo w gminie uważam, że bardzo wzrosło, bo do 2014 

nie było jednostek działających w Kruszach, nie było jednostki tak prężnie działającej w 

Szczodruchach, jesteśmy w tych terenach bardzo dobrze zabezpieczeni. Tam samochody stoją 

z wodą, garaże są ocieplane, kierowcy są wyszkoleni i strażacy są przeszkoleni. Także 

bezpieczeństwo bardzo wzrosło. Jeżeli chodzi o finanse, to jeszcze raz podkreślę, nie jesteśmy 

budżetem bogatszym, niż inne, a wręcz przeciwnie biedniejszym, dlatego na to nie możemy 

więcej przeznaczać. Czy te bezpieczeństwo w Kołakach jest bardziej zagrożone niż w innych 

gminach? Nie, to wszędzie jest tak samo, wszędzie żyją ludzie, wszędzie są różne zdarzenia i 

wszędzie kosztuje to tyle samo i nie jesteśmy tak bogatą jednostką, że możemy sobie 

pozwolić na wynagrodzenia ponad przeciętne. 

Dębek Piotr – to kierowca się buntuje, że za mało zarabia? 

Misiewicz Andrzej – zrezygnował, jestem w zastępstwie warunkowo 3 miesiące, ja jestem 

skory z tej swojej wypłaty zrezygnować, jeśli będę miał czas, to będę jeździł. Wyjeżdżałem 

10 razy jako kierowca i 8 razy jako ratownik, do tego jestem naczelnikiem i dowódcą 

drużyny, obowiązki są różne. Moim zdanie jeden kierowca miał satysfakcjonujące 



wynagrodzenie, że jest dostępny świątek, piątek i niedziela. Tu nie ma urlopu, ni 

zdrowotnego, ni zwolnienia lekarskiego. Żadna oszczędność 100 czy 200 złotych dla urzędu 

gminy. Trzy lata temu Urząd Gminy w Rutkach połączył księgowość gminy, opieki i szkoły, 

nie wiem ile na tym zaoszczędziła, tam jest 3 szkoły i opieka społeczna dużo większa i tam 

jest jedna księgowa. U nas połączyć księgowość szkoły z opieką społeczną, wydaje mi się, 

żeby pozostały oszczędności na poborach. 

Pan Wójt – nie wiem, czemu oszczędności nie były szukane za poprzedniej kadencji. Za 

poprzedniej kadencji w 2010 roku był Pan zatrudnionych w niepełnym wymiarze czasu na 

umowę o pracę na etat na stanowisku kierowcy osp, następnie dostał Pan umowę zlecenie w 

2012 do 31.12.2013 r. Kolejna umowa w 2014 roku identyczne stanowisko do 31.12.2014 r. 

Następna umowa to na czas nieokreślony na pół etatu na komendanta gminnego. Pamiętam te 

czasy jak przyszedłem do pracy i widziałem, że Pan tylko przyszedł rano, podpisał listę 

obecności i wykonywał zlecenia dla gminy w tym samym czasie, co Pan powinien być w 

pracy, bo Pan była na całym etacie w gminie. 

Misiewicz Andrzej – to Pan uważa, że swojej pracy nie wykonywałem piątek, świątek, czy 

niedziela, czy po południu, czy jak? 

Pan Wójt – zgodnie z umową nie był Pan w pracy wtedy. 

Misiewicz Andrzej – a to umowa o pracę nie była na czas określony od 7 do 15, to każda 

umowa, która tam Pan ma, była na czas nieokreślony. 

Pan Wójt – Pani Danusiu, były godziny? Niech Pan nie wprowadza opinii w błąd. 

Sekretarz Gminy – zgodnie z regulaminem Urzędu Gminy mamy w systemie, że pracujemy 

od 7:30 do 15:30. 

Misiewicz Andrzej – ale w żadnej umowie, czy umowa zlecenie, jest wszystko czarno na 

białym i można to sprawdzić. Myślę, że Panie i Panowie radni się nad tym pochylicie. 

Dębek Piotr – a jaka kwota dokładnie, bo mówimy o podwyżce… 

Misiewicz Andrzej – ta kwota która była przed 1 stycznia – 1250 a następny strażak 650. Jeśli 

drugi strażak się nie znajdzie, to niech dla niego zostanie ta kwota 1200 a ja mogę jeździć za 

darmo. 

Radna Kulesza Anna – i kolega by się na to zgodził? 

Pan Wójt – oczywiście, to jest ochotnicza straż pożarna. 

Dębek Piotr – to by Pan musiał podpisać jakieś stosowne pismo, ze zrzeka się Pan 

wszystkiego. 

Misiewicz Andrzej – tu niczego nie trzeba podpisywać, jest jeszcze dwóch takich kierowców, 

siadają i jadą, są zgłoszeni do PSP i ma prawo jechać. 

Pan Wójt – na wynagrodzenia strażaków, czy to ich będzie dwóch, jeden czy czternastu 

przeznaczam 1400 zł brutto na miesiąc, jest to 700 na jednego strażaka. Jeżeli chcecie, żeby 

jeden pracował za 1400, drugi za darmo, na jedno wychodzi, czy będzie to trzech pracowało 

za 400 czy 300, to na jedno wychodzi. 

Dębek Piotr – a jeśli jeden by była na stałym etacie, typu jak w Rutkach. 

Pan Wójt – to sytuacja już innego typu, wtedy musi pracować w Urzędzie na pełnym etacie, 

wtedy to są większe koszta. Staramy się tymi pracownikami, którzy pracują zabezpieczyć 

wszystkie potrzeby, ale gdyby taka możliwość się zdarzyła, bo tych potrzeb jest tyle, że 

znajdzie się praca jeszcze dla jednego. 

Misiewicz Andrzej – tak jak rozmawialiśmy, to takiego pracownika trzeba by było szukać, 

jeden będzie do 15 czuwał, będzie pracownikiem gminy, a my po 15 jako ochotnicy 

wyręczymy go w tych sprawach i to będzie też zabezpieczenie ppoż. 

Pan Wójt – taki model zatrudnienia jest w gminie Kulesze Kościelne i w Rutkach. W Rutkach 

jest dwóch, a w Kuleszach jeden na umowę zlecenie, dostaje 600 zł a drugi jest na umowę o 

pracę konserwator, pracuje w gminie. Oczywiście dla gminy to są większe koszta, ale 



uważam, że ten model też jest dopuszczalny, bo to nie są tylko koszta ale i korzyści, bo jest 

pracownik. 

Misiewicz Andrzej – dlatego na komisji o takich rzeczach trzeba porozmawiać. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – jedna rzecz mi jeszcze umknęła, mamy jeszcze dwie jednostki, one nie są w 

KSRG, tam planujemy zatrudnić kierowców, oczywiście nie będą tyle zarabiali, co wy, ale 

ona za darmo też tam pracują, też muszą samochód uruchomić i wykonują tą samą pracę, 

tylko tyle, że nie są KSRG, dlatego taka jest kwota. Ja o tej rzeczy zapomniałem, 

przepraszam. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 7) 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął 

pierwsze posiedzenie komisji. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i 

zamknęła pierwsze posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął pierwsze posiedzenie komisji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji podziękowała i zamknęła pierwsze 

posiedzenie komisji. 
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